
Kjellerup – Borgernes By 
Generalforsamling den 23. marts 2022 

Formandens beretning 

For foreningen er det en stor dag – vores første ordinære generalforsamling. 

Beretningen vil falde i to dele. Efter min del vil jeg give ordet til Anna Althea 

Knudsen, som vil berette om arbejdet i foreningens sekretariat. 

 

Historie 

I forbindelse med Kommunalplanrevisionen 2020 afholdt lokalrådet en 

workshop, hvorunder der blev dannet nogle arbejdsgrupper: 

outdoorgruppen, en byatlasgruppe og centerbygruppe. 

I den sidste sad Hans-Jørgen Hørning, Rasmus Viuff og undertegnede Lis 

Jespersen. Arbejdet her udviklede sig til dannelsen af Kjellerup – Borgernes 

By. 

Kjellerup – Borgernes By holdt stiftende bestyrelsesmøde 2. februar 2021, 

altså for godt et år siden. 

Ved stiftelsen var vi enige om, at 

• Borgerne skal opleve, at de bliver hørt. Vi vil inddrage borgerne i 

debatten om byens liv og fremtid. Vores arbejde skal være 

transparent. 

Desuden er et hovedsigte var at sikre den befolkningsvækst (ca. 1700 på 10 

år), som ligger i Silkeborg Kommunes befolkningsprognose. Det indebærer 

• Kjellerup skal have et udbud af boliger af alle forskellige typer, så 

der skal være en kontinuert tilførsel af byggegrunde på både kort og 

langt sig. 

• Kjellerup skal være et attraktivt sted at bo og leve. Der skal være 

skole, daginstitutioner, indkøbsmuligheder og fritidsmuligheder for 

alle aldre. Der skal arbejdes på at støtte og skabe fællesskaber. 

• Kjellerup skal være et godt sted at drive virksomhed og skal tilbyde 

gode arbejdspladser. 

• Kjellerup har en del institutioner, som vi gerne ser integreret i byen 

og dens liv. 



Da vi samtidig havde fået økonomisk støtte: 

• Kjellerup Udviklingsforenings midler (450.000 kr.) 

• 200.000 kr. årligt i tre år fra Silkeborg Kommune 

ansatte vi sekretariatsmedarbejder Anna Althea Knudsen, som senere vil 

fortælle om sit arbejde. 

Den stiftende generalforsamling blev afholdt 7. september 2021 med den 

nuværende bestyrelse. 

Rasmus Viuff var formand indtil den 5. oktober, hvor undertegnede overtog 

formandsposten. 

 

Arbejdet og resultater: 

Arbejdet udføres af fem arbejdsgrupper, som består af 

bestyrelsesmedlemmer og andre interesserede: 

Fysisk byplanlægning arbejder med muligheder for iværksættelse af 

byggeprojekter og midtbyens udvikling. 

Udviklingslaboratorium arbejder på netværk for Kjellerups institutioner. 

Handel og Erhverv arbejder med at sætte gode rammer for udvikling af 

handel og erhverv. 

Fællesskabsgruppen arbejder på at støtte og skabe udvikling af 

fællesskaber, events og arrangementer i samarbejde med 

foreninger.                     

PR-gruppen arbejder med at informere om og understøtte foreningens 

aktiviteter. 

Siden stiftelsen har vi 

• etableret en medlemsforening med 65 medlemmer (målet er 1000 

på tre år) 

• oprettet en hjemmeside https://borgernesby.dk/ 

• fået investeringer på 100.000 kr. fra SuperBrugsen, 25.000 kr. fra en 

anonym investor. Ca. 200.000 er på vej. 

 

 

 

https://borgernesby.dk/


Jeg giver herefter ordet til Anna 

På bestyrelsens vegne 

Lis Jespersen 

 

Bestyrelsen 

Lis Jespersen, Christian Agerskov Munk, Lene Bjørklund, Hans-Jørgen 

Hørning, Ann Kirkegaard, Ane Vielandt Jensen, Claus Therkildsen, Rasmus 

Viuff, (Mikkel Hartvig Haaning)  

 


